
Menighedsrådsmøde i Sankt Stefans Sogn – Referat 
Den 20. februar 2024 i Karmel, 1. sal 

Mødestart kl. 18.30 – Mødeslut kl. 21.00 
 
 
MR-medlemmer til stede:  Charlotte Bak, Iben Andersen, Eva Plambeck Olsen, Bente 
Kongerslev, Jacobo Ramirez Nuñez, Ole Hansen, Toril Steffensen, Thomas Høg Nørager, Pernille 
Østrem 
 
MR-medlemmer afbud:  Jane Thyrring Stouenberg, Anne-Lise Hermansen, Laura Månsson 
 
Øvrige til stede:  Stine Edelvang (referent), Kevin Edelvang (medarbejderrepræsentant) 
 
 
Punkter til beslutning 
 

1. Valg af ordstyrer, jf. forretningsordenens § 4, stk. 3. v/Iben 
 
Iben valgtes som referent 

 
2. Dagsorden: Kan dagsordenen godkendes? 

 
Dagsordenen godkendtes.  
Charlotte har et punkt til eventuelt vedr. fond til istandsættelse af kirken. 
Iben har to punkter til eventuelt vedr. distriktsforeningen og Birmingham-gruppen. 

 
3. Kan referat fra MR-møde den 24. januar 2024 godkendes? Bilag 3.1 

 
Referatet godkendtes. 
 

4. Menighedsrådsvalg. Drøftelse: Skal vi overgå til en 4-årig valgperiode? v/Iben 
 
Der er mulighed for 2-årige og 4-årige valgperioder. Siden 2012 har Stefanskirken haft 2-
årige valgperioder. Der argumenteredes for og imod. Der er en generel opfattelse af, at det 
vil være nemmere at tiltrække yngre rådsmedlemmer ved at fastholde en 2-årig 
valgperiode.  
Det besluttedes enstemmigt at fastholde den 2-årige valgperiode.   
 

5. Kirkefestival 20.maj 2024. Hvad ønsker vi at bidrage med? Er der nogen, der ønsker at 
deltage? v/Pernille. Bilag 5.1 og 5.2 
 
Provsten har arrangeret, at der afholdes fælles 2. pinsedagsgudstjeneste ved Kaffesalonen 
ved Dronning Louises Bro. Alle kirker må byde ind. Aktiviteter på broen og gudstjeneste på 
søen. 
Der er talt om, at Stefanskirken laver et bannerværksted på broen, hvor alle kan komme 
forbi og male med på et banner, som skal hænge ved Stefanskirken. Der skal i den 
forbindelse bruges bannermalere og måske et par unge bannermalere, der kan hjælpe.  
Pernille ønsker også og bidrage med noget kirkeligt, evt. noget klassisk kormusik. Det 



aftales at Kevin og koret deltager. 
Det aftaltes, at der skrives ud mhp. at skaffe frivillige til at deltage. 
 

6. Konfirmationsalder. Præsterne foreslår, at man til næste år kan blive konfirmeret i 7. og 8. 
klasse som hidtil, men derefter er det kun i 8. klasse. Bifalder MR denne ændring? 
v/Pernille og Thomas 
 
Thomas forklarer præsternes bagvedliggende ønske for at ændre på konfirmationsalderen. 
Det opleves, at konfirmanderne i 8. klasse er mere modne og får mere ud af 
undervisningen. Derudover giver det mere homogene hold, hvilket er vigtigt pga. stigende 
holdstørrelser. Desuden svarer det til konfirmationsalderen i de fleste andre 
københavnerkirker. 
MR bakkede enstemmigt op om ønsket. 
 

7. Ændret ugedag for konfirmationerne. Vi har hidtil holdt konfirmation den sidste søndag i 
april.  Præsterne foreslår, at konfirmationerne fra og med 2025 flyttes til lørdag, og så 
holdes der højmesse om søndagen kl. 11.00 som vanligt. 
 
Oprindeligt var ønsket, at konfirmationen var en del af den almindelige søndags-højmesse. 
På grund af de større konfirmationshold har der de seneste år måttet afholdes to 
særgudstjenester i stedet for den almindelige højmesse kl. 11. Konfirmationerne ønskes 
flyttet for at få den almindelige højmesse kl. 11 tilbage og samtidig imødekomme et ønske 
fra mange forældre om lørdags-konfirmationer. 
MR bakkede enstemmigt op om ønsket. 

 
 
En times kirkesnak 
Kirkesnakken er med oplæg fra Anders Gadegaard. Temaet er ”Tro mod politik”. 
 
Punktet udgik idet Anders Gadegaard udeblev. 
 
 
Punkter til orientering 
 

8. Information om det kommende menighedsrådsvalg, v/Iben 
 
Der skal være valg til efteråret. Iben gennemgår de obligatoriske datoer, der er fastlagt ifm. 
et MR-valg.  
 
D. 23. april annonceres tid og sted for orienteringsmøde vedr. MR-valg.  
D. 14. maj afholdes orienteringsmøde vedr. MR-valg. 
D. 20. august annonceres tid og sted for valgforsamlingen. 
D. 17. september afholder valgforsamling (valgt til MR). 
 
Emnet kommer på som punkt til næste MR-møde. Iben opfordrer alle til at overveje om de 
genstiller og til at opfordre venner og bekendte til at stille op. Vi ønsker os gode, nye 
kræfter.  
 



9. Status på forsikringssagen. v/Iben 
 
Status er, at der ikke er nogen status. Vi får ikke svar, når vi rykker. Provst Per Vibskov får 
heller ikke svar, når han rykker. Per har lovet at rykke igen. Det diskuteres, om det er en idé 
at inddrage Kristeligt Dagblad for at få ekstra fokus på den langtrukne sag.  
 

10. Orientering fra kontaktpersonen. v/Iben 
 
Der sker omrokeringer i personalegruppen. 
Arlette går på efterløn. 
Rasmus er ny kordegn pr. 1. april 2024. Rasmus har taget de obligatoriske kordegnekurser. 
Det sker via en omstrukturering af medarbejdergruppen. 
Der har været slået en stilling som kirketjener op. Vi fik 73 ansøgninger. Der blev indkaldt 4 
til samtale. Valget faldt på Henrik, som har været i Stefanskirken som praktikant tidligere og 
er uddannet kirketjener. Henrik starter d. 1. april 2024.  
 

11. Orientering vedr. anlægsønsker. v/Eva og Iben 
 
Eva og Iben har indsendt anlægsønsker i 2025 til en værdi af 16 mio. kr. fordelt på 5 
delprojekter på baggrund af det udarbejdede materiale fra arkitekterne. Det er ønsket at 
alle 5 projekter udføres samtidig for at spare ressourcer og tid. Provstiudvalget kommer på 
besøg og kigger på baggrund af ønskerne lørdag d. 24. februar kl. 11.15. Iben, Eva og 
Kevin deltager.  
Vi forventer svar i løbet af et par måneder.   
 

12. Orientering fra Provstiudvalget v/Laura 
 
Laura var ikke til stede. Punktet skubbes til næste gang. 
 

13. Orientering fra Provstiet vedr. opsigelse samt invitation til afskedsreception. v/Iben Bilag 
13.1 og 13.2 
 
Provstisekretær Eva Fryklund har sagt op. Pernille og Kevin deltager på vegne af 
Stefanskirken. Det vedtages af medbringe en afskedsgave. Eva vil blive savnet og husket 
som en meget dygtig samarbejdspartner. 
 

14. Glad nyhed fra Kirke Care. v/Pernille. Bilag 14.1 og 14.2 
 
KirkeCares bestyrelse har ansat en ny koordinator 20 timer om ugen. Koordinatoren har 
fået lov til at låne lokaler i Stefanskirken til administrative opgaver et par gange om ugen. 
KirkeCares økonomi tages væk fra Stefanskirken. Velkommen til og tillykke til KirkeCare og 
Marina. 
  
Pernille fortæller om KirkeCares 3 ben: KirkeCare-kaffe, Boligsocialt arbejde (samarbejde 
med sociale viceværter samt sociale boligbyggerier) og tryghedsskabende arbejde i 
nattelivet. 
 
Stefanskirken er fortsat medlemskirke i KirkeCare og sender dermed repræsentant til 
årsmøde – derfor bidrager vi med frivillige og fortsætter med huse koordinatoren samt 



andre arrangementer. 
 
Thomas fortæller, at han ofte rundt på Nørrebro møder fortælling om, at Pernilles arbejde 
med KirkeCare har skabt et fundament for et godt tværkirkeligt arbejde, som har ændret 
meget på Nørrebro. MR anerkender Pernilles store arbejde og det fortsatte samarbejde 
med KirkeCare. 
 

15. Sogneudflugt med Anna Kirke. Orientering v/Iben 
 
Den fælles sogneudflugt med Anna Kirke har været på pause pga. Corona. Iben har været i 
kontakt med Anna kirke. Anna Kirkes menighed ønsker at holde pause i 2024 også, og at 
en eventuel genoptagelse gentænkes og tages op igen på et senere tidspunkt.  
 

16. Aktiviteter 
 
Stefantastic har haft to åbne prøver og har på nuværende tidspunkt 100 medlemmer, som 
elsker at synge. Stefantastic deltager på konfirmationerne, til sommerkoncert d. 18. juni, til 
Kim Larsens fødselsdag d. 23. oktober, til 1. søndag i advent og til julekoncert i december 
(endnu ukendt dato). 
 
Jubilæumsgudstjeneste/jubilæumsår: 
Status på deltagelse fra kongehuset – det forventes fortsat at Dronning Margrethe deltager. 
Vi får svar i 2. halvår af 2024. 
Pernille har inviteret Ivan Larsen. Derudover oprettes der et dokument med hvilke 
mennesker, der skal inviteres særligt. 
Toril foreslår, at der nedsættes et jubilæumsudvalg. Personalet har månedlige 
koordineringsmøder. På disse møder er jubilæet på som punkt. MR-medlemmer inviteres til 
at deltage efter ønske.  
Det aftaltes, at der laves et orienteringspunkt vedr. jubilæet på kommende MR-møder.  
 
Pernille minder om at deltage i sogneindsamlingen d. 10. marts og at komme til Peter 
Elversangs koncert d. 13. marts kl. 19. 
 
MR-medlemmer opfordres til at deltage til frokostgudstjenesten 2. påskedag.    
 

17. Evt. 
 
Charlotte har fundet en fond via et nummer af ”Menighedsrådenes blad”, ”kirkens 
istandsættelse”, hvor man kan få dækket op mod 45 % af udgifter til istandsættelse. Iben 
undersøger. 
 
Der afholdes generalforsamling i Distriktsforeningen. Det afholdes i Bellahøj Kirke d. 5. 
marts 2024 kl. 19. Rådsmedlemmer er velkomne til at deltage, hvis de har tid og lyst. 
 
Der er online-webinar vedr. Birmingham-gruppen. Iben fremsender information om tid og 
sted og tilmelding til menighedsrådet.  
 
Toril stillede spørgsmål til drop-in dåb, som var programsat til april. Pernille informerer om 
at drop-in dåb er udskudt til et senere tidspunkt. Der informeres desuden om, at kommende 
konfirmander skal døbes ved et fælles drop-in dåb-arrangement.  



 
 
Referent: Stine 
 
 
Kommende FU-møder i første halvår 2024: 
6/3, 10/4, 7/5, 6/6 
 
Kommende MR-møder i første halvår 2024: 
21/3, 24/4, 21/5, 20/6 
 


